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Pan
Andrzej Romaniak
Przewodniczący
Rady Miasta Sanoka

Dotyczy:Odpowiedżnainterpelacjęz dn. 30.01 .23 r.w sprawie podziałuśrodków finansowychw rozdzialę75075

- P romocj a j ednostek samorządu terytorialne go

Z nianałym zaskoczeniem przyj$em kolejnąjuz interpelację zPana strony, która tymruzem
dotyczy mojej odpowiedzi, jakiej udzieliłem przedstawicielowi portalu hokej.net. Jak to

mówią uderz w stół, anożyce się odezwą. Nie inaczejjest w tej sprawie. W zasadzię Pańska
interpelacja nie powinna mnie zdziwić, żadrtę to dla mnie zaskoczenie, gdyby nie jeden

znamietlny i wielce wymowny szczegóŁ, który w sposób jaskrawy obnaża mechanizm Pana
dzińń obliczonych rLa dyskredytowanie podejmowanych przeze mnie decyzji. Chodzi
mianowicie o to, że o złożonej interpe|acjtdowiedziałem się dzień wcześniej od dzińaczy klubu
sportowego Marma Ciarko STS Sanok. Dopiero kolejnego dnia zostńa dostarczona przęz
pracownikow Biura Rady Miasta do sekretanatu BurmistrzaMtasta Sanoka i mogłem się z nią
zaznajomtc. Zastanawiam się zatem, czy pisał Pan interpelację do mnie, czy też t tym razem
uprawia Pan politykę, której celem nie jest bynajmniej pomoc lokalnyrn klubom sportowym.
Na jednej z ostatnich sesji Rady Miasta Sanoka padało wiele górnolotnych słów o rzekomym
abrńaniu radnych i panujących obyczajach. Uwńarrl, żę radny Miasta Sanoka, plsząc
interpelację do Burmistrza powinien najpierw zaczekaó, aż ta interpelacja dotrze do adresata.

Tego wymaga obyczaj, zasady i elementama kultura. Powiadamianie o interpelacji inne
podmioty ptzedjej adresatem śwrudczy nie tylko o braku powyższogo, ale i o wątpliwych
pobudkach przyświ ec aj ących taki emu p o stępow aniu.
W pierwszej kolejności zmvszonv jestem stwierdzić, żePana interpelacji nie odbieram jako
prz?4aw troski o sanocki sport. Odbieram jąjako troskę o samego siebie, chcącego zawszelką
cenę stworzyć wtńęnte inne od tego, jakie wynika z faktów. Po wtóre, pragnę Panu
ptzwomnieć, o czw zdaje się Pan zapomnlał lub próbuje zdeprecjonować, żę to właśnie ja,

niejednokrotnie na przekór wielu przeciwnościom, podejmuj ę dzińanta, ńy wspierać rozwoj
sporlu na obszarze Miasta i to dzięki moim staraniom przęznaczarLę są na ten cel rekordowe od

lat środki finansowe.
Analizując treści interpelacji, na samym początku odniosę się do wycinka odpowiedzi, jakąPan
użył przy jej tworzeniu, tak ńy przedstawić jej treść w formie dla Pana korzystnej. Wyciął
Panzmojej wypowie dzi fragment, który pozwalazrozumieć jej pełny sens, a jego brak niweluje
jej faktyczny przekaz. Nie wspomina Pan bowiem o fragmencie, w którym wyjaśniam dlaczego
Radni poCjęli taką właśnie decyzję cyt. ,,Decyzja radnych była podyktov/ana opinią
Regionalnej Izby ObrachuŃowej, organu nadzorującego wydatki w gminach". Warto być
precyzyjnym, Panie Radny. Tego wymaga elementarnavczclwość. Niemniej, do sedna sprawy.

sedna, o któr5rm pan najw7lraźntej zapomnlał lub je świadomie przemilcza. Najważntepzym
czynnikiem, który wpłynfi rla zmuanę budzetową w tym obszarze środków finansowych
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przeznaazonychna sport był Pana wniosek. Wniosek, którego jest Pan autorem. Nawet do

iakich dzińańzpanastronyjestem jużprzygotowany nakńde4 sesji radymiasta. NalezY zadac

sobie fundamentalne pytanie, dlaczego nie poinformował Pan przedstawicieli klubu

sportowego Marma Ciarko STS Sanok czy też Radnych Rady Miasta Sanoka, Żę wŁaŚnie te

śiodki finansowe będą z pewnością brane pod uwagę przy złożonym przez Pana wniosku.

Myślę zatem,ze pomimo tak ogromnego dośwradczentasamotządowego, o któr5lm tak chętnie

i często pan wspómina, nie wziĄPan pod uwagę środków finansowych na tym Para grafr,e, które

od wielu lat były wpisane w inne dzińania cyklicznie promujące Miasto lub dotację dla

podmiotów społe cznych dzińających na terenie Sanoka. Jest to dla mnie Potwierdzęnlę Pana

dzińń,które podejmuje Pan w tej kadencji, nie biorąc - w mojej ocenie - pod uwagę, jaki będą

one miały ostateczny wpływ na tworzonybudżet Nikt nie twierdzi, że złoŻonY wniosek bYł

wnioskiem niepotrzebnym. Ale nalezy się zastanowtć, czy jego waga t zasadnoŚÓ złoŻenia

w tym obszarŻe, przy rekordowych środkach na inwestycje w tej kadencji, czYntłY go

koniecznym. Smiem twierdzió, że zroblł Pan to z pełną premedfracju nie biorąc jednak Pod
uwagę konsekwencji, jakie dotknęły podmioty sportowe, które mogły Z tYch Środków

skorŹystać. Bo jakże możnatnaczej myśleó, jeśli jako Radny, biorąc udztń w komisjach, na

których przed zatwterdzonpbudzetem przedstawione sąjego szczegółowe dane, znaPan jego

wartości a pomimo to następnie z$asza takowy wniosek. PrzypoffiilQ, Żę na komisji
finansowej, która omawiała projekt budzetu, przedstawione zostńy kwoty zabezPteczone na

poszczęgólne zadania w tozdzia\e 75075 Prornocja. Większość wydatków PlanowanYch na

rea|tzację zadan promocyjnych w 2023 roku w razdziale 75075 zostńa oszacowafia na

podstawie wykonania budzefu w roku 2022 i wczeŚniejszYch,

z uwzględnieniem inflacji i wzrostu cen niektórych matenńow i usług. Są to więc kwotY na

poziomie minimum gwarantujące realtzację zadań. Przęwartościowanie wYdatków w taki

sposób, w jaki sugeruje Pan Radny, nie jest mozliwę i nigdy tężw poprzednich latach nie bYło

praktykowane.
Budzet przedstawiany na komisjach w rozdzia\ę 75075 i środki, jakie zostŃy zaPlanowane na

podstawie analtzy rzęczryistych potrzeb promocyjnych oparte zostńY na dziŃaniach

iea1tzowanych w poprzednich |atach budzetowych oraz nowym zwlęanwrr Z organtzacją

Jubileuszu Miast Partnerskich. To w poprzednim roku jak i w tym były zaplanowane Środki na

promocj ę poprzez sport, w tyn roku uszczwlone o decyzje wydziafu finansowego oraz

wskazówkimi RIo do kwoty 200 tys. zł. Kolejny raz w swoich wystąpieniach jak

i interpelacjach wskazuje Pan Radnych jako decydentów poszczego|nych zmtan w budzecie,

lecz pómija pan i jest to często widoczne, siebie jako Radnego, który właŚnie złoŻYł wniosek

na kómisji budżetowej celem przełożenia właśnie z tego paragrafu Środkow na działanIa

inwestycyjne.
To właśnie w tym paragrafiejest to budzet od 5 latbardzo oszczędnoŚciowY, bo od Początku
mojej ka,dencji wydatki na promocję są mniejsze o ponad 50% niż w Latach PoPrzednich.
Wiedział Pan dobr ze, że jeżeli wniosek przejd zie, to ,,zwLĘe" mi całkowicie ręce i uniemo ŻItwt

udzielenie pornocy klubom. I taki miał być (i tak to odbieram nie tylko ja) zarrięrzonY P|ZęZ
pana skutek polttyczny, tj. skompromitowanie Burmistrza, który najpierw naobiecYwał

piernądze klubom , a terazj est przysłowiow aklapa. Proszę j ednak pamiętaĆ , Że to właŚnie w tej

kadencji , gdzieklub Marma Ciarko STS Sanok nie mógł wystartowaĆ zę względu na wYcofanie

się głównego sponsora, podjąłem dziŃania, aby pozyskaó sponsorów, ktorzy pomogli

w zbtlansowaniu się budzetu celem uzyskania licencji i starlu w Polski ej Zawodowej Hokej

Lidzę.Nie mogę sobie przypomnieć, aby Pan w tym czasiępodjął jakiekolwiek dzińaniacelem
pomocy klubowi hokejowemu. Co więcej, nie pamiętam i nię przypominam sobie, ńY takie
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kroki podejmował Pan w tej kadencji. Praktycznięrzecz ujmując: Pana dzińanta na tym polu
to chyba tylko wspomniaty wniosek, który skutkowałtym, o azymwspominam powyzej.

Dziś próba scedowania przez Pana odpowiedzialności t przekonywanie, że jest to wniosek
komisji finansowej a nie Pański, jest zwykłym wybiegiem polityczno-marketingowym . Trzeba
powiedz ięcbardzo wyraźnte, że gdyby nie było wnioskodawcy czyliPana, komisja nie miałabY

w tej materii o cz5rmkolr,viek decydow ac. Przyjęta przez Pan forma wyliczenia Środków nie

możębyć realizowaflaw sposób, jaki przedstawił Pan w interpelacji ze wzg|ędu na przypisane
juz środki do posz czegolnychzadań. Zasadaproporcjonalności, którąP anprzedstawia, rawnteŻ

nie moze być brana pod uwagęzę względu napowyższe.Pozostała kwota 50 tys. zł dziŚ nie

zabezpiecza pottzeh rcjbańziej wiodących dyscyplin sportowych w Sanoku, dlatego teŻ

skierowanabędzie na ręalizację takiego zadanla poprzez sport, które najbardziej wypromuje

Miasto Sanok. Musi sobie Pan z tego zdac sprawę, ze Pańska inicjatywapozbawtław istocie

sanocki hokej minimalnych, ale jakże ważnych środków, jakie planowane były w budzecie
miasta.
Dziś wszyscy wiemy, że wydatki zaplanowane w tymże rozdzia\e są ogranlczonę do

niezbędnego minimum. W fazię planowania budzetu w rozdziale Promocja jednostek

samorządu terytorialnego uwzględniono szacuŃowo kwotę, jaka mogłaby byc przezflaczona
na promocję miasta poprzęz sport.

Przypominam, żę w roku 2018 na samą promocjębez sportu było ponad 440 tys. złotych,
a obecna ich suma to 229 tys. zł.
W ciąu ostatnich lat wielokrotnie dokładałem starań, aby pozyskać sponsorów dla sanockich
drużyn sportowych. Wiele z moi ch dzińń przyniosło wyrrierne efekty i w biezącym roku
zamlerzarrl je kontynuować. Chętnie skorzystam też ze wsparcia parLa Radnego w tych
dziŃanlach, które posfuzą promocji Sanoka poptzęz sport zawodowy.
ZgŁoszenie interpelacji to bardzo istotne uprawnienie przy wykonywaniu mandatu radnego.

Ustawod awca zasttzegł jednak , że irfterpelaqa powinna dotyczyc spraw o istotnym znaczęniu
dla gminy. W mojej opinii nie powinno się nadużywac tego uprawnienia, a zwłaszcza do celÓw

pozarnerytarycznych (m.in. walki politycznej), a w szczegóIności, kiedy ptzy niewielkim
wysiłku (zamiast składać interpelację lub zapytanie) odpowiędź na swoje wątpliwości mógłby
Pan uzyskać w prosty sposób.
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